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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért hagyják összeomlani az állami egészségügyi ellátást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Fidesz 2009-ben azt hangoztatta, hogy a szocialisták a rossz költségvetés oltárán feláldozták az
egészségügyet,  a  csőd  szélére  sodorták  az  ellátást,  emiatt  a  várólisták  napról  napra  nőttek  és
műtétek maradtak el. Tény és való, hogy Gyurcsány Ferenc kormányzása idején kórházakat zártak
be  és  bevezették  a  vizitdíjat,  de  az  egészségügy  rendszere  gyakorlatilag  a  rendszerváltás  óta
alulfinanszírozott, ami ellen az elmúlt 14 évben a Kormány sem tett semmit, a kórházak adósságát
nem sikerült felszámolnia és ez csak a jéghegy csúcsa.

A magánegészségügy elszívó hatása miatt  a Covid óta 20 ezer orvos,  illetve ápoló hagyta el  a
közellátást. A magyar orvosok több mint 40%-a 10 éven belül eléri a nyugdíjkorhatárt. 130 ezer
egészségügyi szakdolgozó van Hazánkban, ami a 90-es évekhez képest 30 ezer fővel kevesebbet
jelent. A helyzetet fokozza, hogy közelgő nyugdíjazás miatt akár további 15 ezer ápoló is távozhat a
rendszerből.

A szakemberhiány következtében idén már több mint száz kórházi osztály, illetve részleg kényszerű
szüneteltetéséről kellett dönteni, megfelelő ellátásért akár 130 km-t is kell utazniuk a betegeknek. A
pénz- és létszámhiánnyal is összefügg, hogy az évente elvégzett  200 ezer műtét mellett  41.500
beteg vár beavatkozásra, közülük 23.400 beteg több mint 60 napja szerepel a várólistán. Szakértői
vélemények szerint az új Járóbeteg Irányítási Rendszer bevezetése csak rontani fog a helyzeten,
mert az eddigi napi 30 beteg helyett csak 10 beteget enged majd előjegyezni, ami várakozási időt
növeli majd.

Az új ügyeleti rendszer csak papíron működik, az Országos Kórházi Főigazgatóság is elismerte,
hogy  bevezetése  óta  a  kórházak  sürgősségi  osztályain  megnőtt  a  betegforgalom.  Mivel



gyermekügyelet  csak  a  vármegyei  kórházakban  működik,  így  a  szülők  szintén  a  kórházak
sürgősségi osztályaira viszik a gyermekeket.

Közben az egészségügy egyre inkább kettészakad. Az állami egészségügy szegényállátássá alakul
át, a tehetősebbek pedig a megerősödő magánegészségügyet veszik igénybe. A magánegészségügyi
szolgáltatás  piaca  a  Covid  óta  gyakorlatilag  megduplázódott,  az  egészségügy  üzletté  vált
Magyarországon,  nemhiába  szállt  be  Csányi  Sándor  után  Mészáros  Lőrinc  is  a
magánegészségügybe.

Kérem  Tisztelt  Miniszter  Úr  válaszát  azzal  kapcsolatban,  hogyan  tervezi  megakadályozni  a
Kormány az állami egészségügy összeomlását? Honnan fogják pótolni a nyugdíjba vonulási hullám
miatt  fokozódó  szakemberhiányt?  Készülnek-e  a  választások  után  kórházbezárásokra  és  a
szakrendelők államosítására?
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